
Protokół Nr XXVI/21 

 

z XXVI Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 30 marca 2021 r.  

 w trybie zdalnym 

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 15:20 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XXVI 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy. Zgodnie 

z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Na 

stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 11 radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1  do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków 

Obecnych było 11 radnych. 

Za przyjęciem    - 11 radnych 

Przeciw     - 0 

Wstrzymało się   - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 11 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Sabina Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki 

Tadeusz) 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji.  

2. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2021 – 2028. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Dywity na 2021 r. 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity. 

7. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej publicznej. 

8. Zmieniająca uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis na terenie Gminy Dywity. 

9. Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział wkładu 



własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF. 

10. Prezentacja realizacji innowacyjnego funduszu sołeckiego gminy Dywity w 2020 roku. 

11. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXV sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 11 radnych. 

Za przyjęciem  - 11 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 11 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Sabina Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki 

Tadeusz) 

Protokół Nr XXV/21 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 25-02-2021  r. został przyjęty – 

załącznik nr 2 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

- p. Wójt Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  przedstawił informację w sprawie pracy 

między sesjami okresie  

       25.02.2021 r. do 29.03.2021 r. - załącznik nr 3 do protokołu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

 

-p. M. Kilkowska -  Panie Wójcie ponieważ tutaj w informacji pomiędzy sesjami poruszonych  

było kilka spraw dotyczących sieci wodno-kanalizacyjnej, więc już nie czekając na koniec i 

przy tej okazji zapytam. Czy są jakiekolwiek plany rozwojowe dotyczące sieci i sówu 

obsługującego Sołectwo Różnowo, dlatego że my kilka razy w tygodniu borykamy się z 

brakiem wody, z brakiem ciśnienia i ostatnio również mieszkańcy mi zgłaszali że również z 

jakością wody, to zresztą chyba było potwierdzane telefonicznie w urzędzie, że znowu 

przekroczone były no po prostu normy tak dotyczące różnych różnych pierwiastków i chyba 

metali więc mam pytanie jak państwo się zapatrują się na rozwój i modernizację. 

Mieszkańców nam przybywa podłączone są kolejne budynki kolejne się budują bo chyba 

coraz poważniejszy w naszej miejscowości a na razie z Olsztyna jak wiemy dobrze nie mamy 

co liczyć także będę wdzięczna za odpowiedź.  

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity-  temat poruszony jest na tyle bym powiedział 

obszerny, że będzie ciężko tak o tym mówić nawet w kontekście dzisiejszej sesji. 



-p. M. Kilkowska -  jeśli nie chcemy poświęcać zbyt dużo czasu ja mogę poprosić  odpowiedź 

na piśmie wtedy ewentualnie będę się ustosunkowywać. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity -  w paru słowach postaram się na tyle co 

możemy odpowiedzieć, jeżeli chodzi o wodę z Olsztyna to rzeczywiście tak jak pani rana 

wskazała mamy szansę na tą wodę to nie jest problem, natomiast ceny które oferuje miasto 

powodują to żebyśmy przepłacali i to dużo. Więc raczej ścieżką, którą będziemy szli to jest 

kwestia modernizacji stacji uzdatniania czy w ogóle rozbudowy wodociągów te zmiany 

wodociągów w ramach budżetu który obecnie obowiązuje i w WPF i zadaniach 

inwestycyjnych na ten rok. Mamy tam pewne środki, które na przykład pod pozycją 

uzbrojenia terenu sołectwo Różnowo, Ługwałd, Dywity około 300000 zł prorozwojowo 

mamy na te rzeczy zarezerwowane środki. Natomiast nie mamy jeszcze jakby konkretnych 

środków na realizację inwestycji w terenie czyli tak jakby mamy na projekty ale na zadania 

inwestycyjne nie. Uważam że trzeba będzie to zmienić, natomiast te zadanie inwestycyjne 

mogą nabrać przyspieszenia bo chciałem zauważyć że tak dwie sesje temu w informacji z 

pracy między sesjami informowałem, że złożyliśmy właśnie jeżeli chodzi o Sołectwo 

Różnowo czy miejscowość w ogóle Różnowo wniosek o dofinansowanie także w obszarze 

sieci i modernizacji stacji uzdatniania wody, ale także sieci do rozbudowy sieci 

wodociągowo-kanalizacyjnych do tak zwanego programu popegeerowskiego. 

-p. M. Kilkowska -  tam wtedy była chyba mowa o budowie właśnie koncepcji plus 

projektowania dla nowych terenów, które mamy w planach finansowych. Problem mam ta 

część mieszkańców, która już mieszka, w ostatnich tygodniach naprawdę no ciśnienie spada 

do tego stopnia że kapie z kranu. W pierwszej kolejności też trzeba się zastanowić nad tym 

jednak jak obecną stację uzdatniania wody albo zmodernizować albo rozbudować, bo po 

prostu zabraknie nam wkrótce wody, przychodzi znowu okres letni i dobrze wiemy z jakimi 

ograniczeniami to się wiąże. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity - to jest temat na jedną z komisji, na pewno temat 

trzeba rozważyć, ale według mnie raczej w kontekście pójścia swoją ścieżką to znaczy 

skupienia się na swoim ujęciu i na swoich sieciach po prostu, aby mieszkańcy nie przepłacali 

to jest kwota, która powoduje że w naszych rachunkach znacznie więcej musiało być 

przeznaczonych na zakup tak podstawowego dobra jakim jest woda. 

-p. M. Kilkowska -  wniosę o to żebyśmy w jakimś bliskim terminie spotkaliśmy się razem z 

pracownikami merytorycznymi i po prostu poruszyli ten problem i też usłyszeli ze strony 

Urzędu jakie ewentualnie na szybko działania można podjąć,  jakie to są też kwoty. Zgadzam 

się  z panem wójtem, że oczywiście woda z Olsztyna byłaby świetnym rozwiązaniem, ale już 

dawno doszliśmy jako radni i nie tylko razem z Urzędem do wniosku że zaproponowane 

stawki to oczywiście są nie do przyjęcia bo będzie się to wiązało po prostu z przerzuceniem 

tych kosztów na mieszkańców. 

 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dywity na lata 2021– 2028. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji w dniu 26 

marca, opinia komisji budżetu była pozytywna 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie uchwalenia 



Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2021 – 2028, poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 11 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 11 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 11 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Sabina Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki 

Tadeusz) 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity  na lata 2021 – 2028 została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXVI/236/21 – 

stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Dywity na 2021r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji w dniu 26 

marca, opinia komisji budżetu była pozytywna 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2021r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Urszula Derlacz,  Sabina 

Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki Tadeusz) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Dywity na 2021r. została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXVI/237/21 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 



Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinie Komisję Społeczną. 

-p. Sabina Robak – komisja Społeczna opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Urszula Derlacz,  Sabina 

Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki Tadeusz) 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXVI/238/21 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej publicznej. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytan. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi 

gminnej publicznej, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Urszula Derlacz,  Sabina 

Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki Tadeusz) 

 

Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej publicznej, została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXVI/239/21 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 8.  Zmieniająca uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w 

ramach pomocy de minimis na terenie Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był 

omawiany na Komisjach, czy są pytania? 



Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Zmieniająca uchwała w sprawie zwolnienia od podatku 

od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie Gminy Dywity, poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Urszula Derlacz,  Sabina 

Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki Tadeusz) 

 

Zmieniająca uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis na terenie Gminy Dywity,  została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXVI/240/21 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział 

wkładu własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był 

omawiany na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przekazania Gminie Olsztyn 

środków stanowiących udział wkładu własnego na realizację zadania w ramach projektu 

Bezpieczny MOF, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Magdalena Kilkowska, 

Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Danuta Kryszałowicz, 

Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Urszula Derlacz,  Sabina 

Robak, Renata Kaszubska, Zbigniew Glezman, Bielicki Tadeusz) 

 

Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział wkładu 

własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF,  została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXVI/241/21 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 10. Prezentacja realizacji innowacyjnego funduszu sołeckiego gminy Dywity w 2020 

roku. 



 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – oddaję głos Panu 

Sekretarzowi, Waldemarowi Szyldlik. 

-p. Waldemar Szydlik – przedstawił prezentację z innowacyjnego funduszu sołeckiego w 

gminie Dywity za rok 2020. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – liczby są imponujące w 

imieniu sołtysów bardzo dziękuję za ten innowacyjny fundusz sołecki, ponieważ wszystkie 

sołectwa mają takie palące inwestycje i dzięki temu funduszowi nie musieliśmy czekać, nie 

rozkładało się to w latach tylko gmina nam dofinansowała te 200% i w ciągu jednego roku 

praktycznie wszystkie sołectwa swoje inwestycje mogły zamknąć. Ten rok również jest w 

moim mniemaniu bardzo dobry dostaniemy po 150% dofinansowania i miejmy nadzieję że z 

każdym rokiem będzie wyglądało to podobnie, że te dofinansowanie jednak z budżetu 

gminy Dywity do funduszu sołeckiego i do tych inwestycji soleckich będzie coraz większe. 

-p. Daniel Zadworny –  Wójt Gminy – dziękuję za ciepłe dobre słowa, ale dziękuję także 

panu sekretarzowi za przedstawienie tej prezentacji a Panu Jackowi Niedzwieckiemu za 

przygotowanie bo to też nie lada sztuka żeby to wszystko zebrać w całość i w miarę 

przejrzyście pokazać, ale oczywiście jest tutaj więcej osób do podziękowania i zaraz zacznę 

wymieniać jeżeli kogoś ominę to bardzo przepraszam, ale na pewno nie będzie to wynikało 

z jakiegoś zamierzonego przeoczenia nie mam listy, ale tak jak sobie myślę pomysł 

pomysłem to jest rzeczywiście rzecz która nas wyróżnia ten mechanizm finansowy 

innowacyjny fundusz sołecki ja także nie słyszałem żeby na Warmii i Mazurach czy nawet 

w Polsce tego typu mechanizm funkcjonował, nawet więcej powiem że dochodzą do mnie 

jakieś informacje prasowe że część gmin wycofuje się z funduszu sołeckiego że mieszkańcy 

nie potrafią się podzielić bo się kłócą bo gmina jest w trudnej sytuacji finansowej i tak dalej 

i tak dalej ja tylko przypomnę jak zarządzenie było pisane, dotyczące funduszu sołeckiego w 

roku 2019 w połowie roku w lipcu to nikt nie spodziewał się że rok 2020 będzie taki jaki 

był, czyli rok w którym też mieliśmy różne sytuacje nieprzewidywalne jeżeli chodzi o 

finanse publiczne a mimo wszystko udało nam się ten fundusz innowacyjny zrealizować, 

bardzo dziękuję. Zarządzenie, zarządzeniem tam jest tylko wskazane to że ja jako 

projektodawca budżetu deklaruje że do każdej inwestycji, która dla sołectwa które 

przeznacza określoną pulę środków na inwestycje dołożymy z tej części właściwej 

określoną część, ale to tak naprawdę dzięki radzie Gminy, która zaakceptowała budżet 

właśnie z takim rozwiązaniem taka możliwość była w ogóle do zrealizowania także przede 

wszystkim dziękuję radzie Gminy także za to że zaakceptowaćliście Państwo takie 

rozwiązanie, Pani skarbnik i służbom  finansowym za to że przygotowaliście to rozwiązanie 

i tutaj też wspomniana pani Magda Krezymon, która przez jakiś czas pracowała właśnie w 

Biurze Rady niedługo, ale myślę że ten efekt, który po sobie zostawiła, czyli właśnie to 

zarządzenie wypracowane jak to powinno funkcjonować w roku 2019. Kwestia idei, ale 

żeby to zostało zrealizowane to później w jest duże zaangażowanie sołtysów. Cieszę że te 

pieniądze się przydały, że zrealizowaliście państwo sołtysi to co zamierzaliście i nieco 

szybciej właśnie dzięki tym środkom, ale to dzięki wam i waszemu zaangażowaniu w ogóle 

była możliwość zrealizowania tego funduszu i pokazania dzisiaj w tej prezentacji w formie 

zdjęć. Z 600 000 zł na który opiewa fundusz sołecki według ustawy, nagle mamy 

wydatkowanych w obszarze sołectw i przedsięwzięć sołeckich 1 300 000 czyli podwoiliśmy 

i to jeszcze z górką tak naprawdę ten fundusz sołecki. Bardzo serdecznie dziękuję 

wszystkim sołtysom także bardzo bardzo dziękuję za ten cały skład wszystkich osób 

poczynając tak jak powiedziałem od pracowników, którzy przyczynili się do realizacji tej 

idei poprzez radę gminy, która zaakceptowała budżet z takim rozwiązaniem no i samych 

sołtysów, którzy bardzo aktywnie uczestniczyli w realizacji tego budżetu. W tym roku 



trochę z ostrożności przyjęliśmy z Panią skarbnik że w budżecie  będzie to dofinansowanie 

do jednego przedsięwzięcia i wysokości 150% musimy też realnie patrzeć na finanse nie 

wiemy jaki to będzie rok 2021. 

 

Ad. 11. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

- Anna Sadrina – Ostrowska - Panie Wójcie wiadomo wyborów pewnie się jeszcze nie odbędą 

w naszym sołectwie, ale mam pytanie tutaj od Rady Sołeckiej zaczyna się koszenie czy rada 

sołecka będzie mogła kupować paliwo jak to jak to wygląda w ogóle kto będzie opisywał te 

faktury jak to jak to rozpocząć do wyborów? 

 

-p. Daniel Zadworny –  Wójt Gminy –  trudne pytanie bo ustawy póki co samorządowe i 

statuty poszczególne Gminy raczej nie przewidziały takiej sytuacji przynajmniej że tak długo 

trwają i nie można wybrać sołtysa bo w statucie są stosowne zapisy kiedy takie wybory 

powinny się odbyć, ale z uwagi na to że nie możemy się gromadzić to de facto tych wyborów 

przeprowadzić nie możemy. Przyznam szczerze, że nad tym bardzo intensywnie myślimy i 

prawdopodobnie będziemy sporządzać wspólnie z naszymi prawnikami opinię prawną, ale 

tak jak powiedziałem to nie będzie prosta opinia prawna bo to nie jest coś co przewidują 

przepisy i my doskonale o tym wiemy i w zależności od tego nie chciałbym teraz przesądzać 

o tej opinii.  W zależności od tego jak ona nam wskaże jakie wnioski tak będziemy 

postępować w tym zakresie. Chciałbym, abyście mogli funkcjonować w tym roku wiadomo 

że najprostszym rozwiązaniem byłoby to aby wybrać sołtysa, ale jeżeli nie będzie to możliwe 

to spróbujemy jakoś ten problem rozwiązać. Myślę że w ciągu dwóch trzech tygodni 

powinniśmy jakąś odpowiedź znać i taką opinię mieć.  Póki co jednostka pomocnicza istnieje 

tak czyli jesteście wyodrębnieni jako Sołectwo macie podzielone środki, czyli mieszkańcy się 

zebrali te środki podzielili kwestia jest jakby tego już technicznego wydatkowania, które 

zasadniczo i tak odbywa się przez urząd. Z  racji tego że ten rok będzie też rokiem 

kontrolowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową, bo tak zakładamy rok kompleksowej 

kontroli to musimy też być czujni żeby że tak powiem nikogo niechcący na dyscyplinę 

finansów publicznych nie skierować. Bądźmy dobrej myśli, że gdyby co to załóżmy że wójt 

jest w stanie zastąpić sołtysa, ale czy tak będzie możliwe to nie wiem, jeżeli będzie to ja z 

czystym że tak powiem sercem jestem przez ten okres wakatu w stanie jakieś zadania ze 

swoimi współpracownikami za sołtysa realizować. Czy mogę to nie wiem do końca bo to tak 

jak powiedziałem trudny temat ale deklaruje że gdyby co to jestem zainteresowany. 

-p. Magdalena Kilkowska - ja w sprawie którą poruszałam ostatnio, to znaczy droga 

powiatowa 1430 N i przebudowa krzyżówek Barczewskich. Wówczas zgłaszałam problem 

różnicy poziomu asfaltu, dzięki uprzejmości pana sekretarza oraz pracownika referatu 

Gospodarki Komunalnej Pana Mariusza Tartasa pismo trafiło rzeczywiście od powiatowej 

służby drogowej i została mi przysłana również odpowiedź na to pismo skierowane do pana 

wójta. Powiem szczerze, że jestem tym pismem lekko zaskoczona. Nie wiem czy trafiło ono 

do innych radnych, ale jeśli nie to oczywiście że nie będzie problemu żeby to przesłać. 

Natomiast stwierdzenie przez powiatową służbę drogową, że różnica w wysokości asfaltu 

jednej i drugiej drogi nie wpływa na bezpieczeństwo to dla mnie to jest niczym nie poparte i 

powiem szczerze, że jeśli tak ta sytuacja ma wyglądać, że my ze swojej strony jako jednostka 

samorządu terytorialnego dokładamy grube miliony do przebudowy jednej drogi i kończy się 

to tak naprawdę nawet nie wiem jak to nazwać w jakimś stopniu dewastację innej drogi 

powiatowej, która przebiega przez nasze miejscowości to chyba rzeczywiście współpraca 

między nami a powiatem nie wygląda tak jak powinna. Z naszej strony dokładamy starań i 

pieniędzy natomiast ze strony powiatu nie widzę żadnej chęci rozwiązania problemu, który 

zaistniał pomijam już fakt że na etapie projektowania tak powinno być to zaznaczone że 



będzie różnica w poziomach asfaltu na skrzyżowaniu. W tej chwili nie wiem jak do tego dalej 

podejść, ale myślę że będę chciała się jednak spotkać z panem wójtem, albo z panem 

sekretarzem jakoś osobiście i  ustalić dalsze postępowanie w tym zakresie. 

-p. Daniel Zadworny –  Wójt Gminy – skierowaliśmy do PSD takie pismo, tam odpowiedź nie 

jest satysfakcjonująca. Moim zdaniem też nie powinno zostać to w ten sposób że są dwie 

różne wysokości dwóch dróg, które są obok siebie i to na skrzyżowaniu to nie jest możliwe. 

Wydaje mi się że też tego tematu nie odpuścimy natomiast wydaje mi się, że warto 

wykorzystać jednak tę sytuację że pani wicestarosta codziennie tą drogą jeździ zatrzymuje się 

na tym skrzyżowaniu. Doskonale wiemy że reprezentuje naszych mieszkańców w radzie 

powiatu i ma wpływ na to co PSD wykonuje bo to jest jednostka bądź co bądź powiatu także 

uważam że takim właściwym adresatem to jest raczej jakiś reprezentant naszej społeczności 

w radzie Powiatu, czy też właśnie nawet pełniący funkcję członka zarządu, czy też 

wicestarosty bo wiemy że te osoby pochodzące mieszkają w naszej gminie.  Byłem ostatnio 

Panią skarbnik z Panią Anią Jarą na posiedzeniu zarządu był tam dyskutowany ten projekt w 

ogóle kwestie finansowe, również tego projektu i przyznam szczerze, że akurat w tym 

posiedzeniu tylko jeden z naszych mieszkańców brał udział. Zgłaszałem właśnie, że my jako 

samorząd jesteś zainteresowany współpracą oczywiście z powiatem tak jak to wynika z 

podpisanej przeze mnie deklaracji partnerstwa i deklaracji współfinansowania tej inwestycji, 

ale co roku to Rada Gminy będzie decydowała o wysokości tego współfinansowania bo nie 

mamy przecież tej inwestycji wpisanej do WPF.  Różnica wysokości skrzyżowania tak nie 

może zostać tak to jest kolejny nasz warunek, natomiast drugim warunkiem postawionym 

przeze mnie było to abyśmy tak jak mamy podpisaną deklarację o współpracy na dużą pętlę 

mieli podpisaną deklaracje współpracy pomiędzy gminą a Samorządem powiatowym na 

modernizację nawet w przyszłości, ale podpisaną tą deklarację na modernizację drogi 

Różnowo Rozgity i wspólna aplikacja do funduszu dróg samorządowych nawet w 

najbliższym naborze z realizacją załóżmy za 2-3 lata. Takie dwa warunki w kontekście tej 

inwestycji postawiłem jeżeli chodzi o dalszą współpracę, która miałaby powiedzmy 

wykraczać poza to co obecnie zostało ustalone tak jak powiedziałem Zarząd Powiatu wyraził 

opinię pozytywną i mam nadzieję że PSD w swoich czynnościach już w terenie bo 

sugerowałem, że konieczne są spotkania z mieszkańcami sołtysami tam gdzie były 

podnoszone właśnie te uwagi tych zjazdów to mam nadzieję że to nastąpi. Tydzień po 

zarządzie wystąpiłem do PSD jak również do wiadomości radnych mówię naszych czyli z 

naszego naszej gminy a którzy zasiadają w radzie powiatu do tego, aby w trybie pilnym 

właśnie zrealizować spotkania w terenie w celu umówienia wszystkich zgłaszanych przez 

naszych mieszkańców tematów związanych z dolegliwościami nazwijmy to w realizacji tej 

inwestycji. Póki co to jeszcze chyba odpowiedzi nie ma.  

-p. Magdalena Kilkowska - oczywiście ze swojej strony również poruszę ten temat z radnymi 

powiatowymi nie uciekam od żadnej odpowiedzialności za swoje sołectwo i oczywiście o ten 

fragment od krzyżówek barczewskich w stronę Słup zwłaszcza lewa strona jest naprawdę w 

fatalnym po prostu stanie. Powiem szczerze, że  tam przejazd z prędkością większą niż 30 km 

niedługo będzie groziło chyba wypadnięciem z drogi, albo odpadnięcie koła. Przyznaję że nie 

zawsze ta współpraca pomiędzy różnymi instytucjami wygląda idealnie, ale też cieszę się że 

że jednak mamy jakąś siłę przełożenia, też współfinansujemy tą inwestycje nigdy nie jest tak 

że jesteśmy jakimś darmowym beneficjentem tylko jednak z tego budżetu naszego wspólnego 

dokładamy i myślą że właśnie łącząc różne tematy dobrze jest jednak wywierać tą kwestię 

również przez urząd. 

-p. Danuta Kryszałowicz - również w sprawie tak zwanej dużej pętli, nie będę już tak szeroko 

mówiła jak miałam zamiar ponieważ pan wójt już częściowo na moje pytanie które chciałam 

zadać odpowiedział powiem tylko tak, że budowa drogi zbliża się do miejscowości Sętal więc 

pewnie tych wątpliwości i pytań mieszkańców będzie coraz więcej. Była już sprawa zjazdów 

do dwóch gospodarstw rolnych mam nadzieję, że to będzie pozytywnie załatwione bo takie 



pisma rolnicy otrzymali że zjazdy do ich gospodarstw będą poszerzone. Pytań  i wątpliwości 

będzie więcej być może będzie to zebranie z mieszkańcami tak jak pan Wójt wnioskował i 

powiedział to będzie okazja do wyjaśnienia wątpliwości. Natomiast czy nadal jest tak że 

pracownik gminy, Pan Mariusz Tartas bierze udział w posiedzeniach tej rady budowy i czy 

ewentualnie w takich sprawach jakiejś szybkiej odpowiedzi na dany problem czy można się 

do niego zwracać, czy też do za każdym razem trzeba będzie prosić powiatową służbę 

drogową o odpowiedź. Jak wygląda komunikacja szybka na bieżąco, bo też wiadomo, że te 

plany budowy drogi się zmieniały i powstały mieszkańcy co widzieli w planie a w 

rzeczywistości teraz budowa przebiega trochę inaczej niż to było zaplanowane. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity – tak, Pan Mariusz uczestniczy w tych 

spotkaniach i mam taką prośbę, że właśnie jeżeli by było coś pilnego to nawet 

proponowałbym najlepiej krótkiego meila do Pana Mariusza napisać tak żeby on mógł po 

prostu przesłać na tą radę budowy i tak żeby ślad w protokole został. Czasem ta informacja 

ustna też gdzieś powiedzmy zostanie zapomniana natomiast co tydzień rzeczywiście takie 

rady budowy się odbywają i wtedy można na bieżąco te tematy zgłaszać. 

-p. Urszula Derlacz - chciałabym zapytać o  ulicę Grzybową tam gdzie postawiliśmy latarnie 

tam jest ogromne błoto, wiem że mieszkańcy wystosowali pismo do Pana i też chciałam 

zapytać o to jak to możemy cokolwiek zrobić nawet tutaj ja jako Sołectwo z gminą czy 

możemy cokolwiek zrobić i chciałam jeszcze zapytać, czy jest szansa na to żeby był ten Lidl. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity – jeżeli chodzi o ulicę Grzybową to zgodnie z 

informacją z prac między sesjami dla pewnego odcinka my projektujemy utwardzenie drogi z 

odwodnieniem, ale to nie jest ten odcinek. Natomiast jeżeli chodzi o inne odcinki, które nie są 

jeszcze utwardzone i na razie nie są planowane to jak najbardziej tutaj możemy wejść w 

kooperację ze sołectwem lub po prostu jeżeli nie macie tego  wyodrębnionego w swoim 

funduszu to będziemy realizowali poprzez dostarczenie dostarczenia kruszywa i usługi 

polegającej na równaniu. 

Jeżeli chodzi o Lidl tak jak powiedziałem na wstępie w informacji, toczą się dyskusje z 

generalną dyrekcją, przyznam szczerze że gdyby nie droga krajowa to już dawno budowa by 

się rozpoczęła. Z naszej strony nie ma żadnego problemu wydajemy warunki i podłączenia do 

sieci do drogi, zauważmy że ta droga przy której ma się znajdować ten pawilon jest drogą 

której państwo zmienialiście jakiś czas temu kategorie drogi publicznej także z naszej strony 

nie ma najmniejszego problemu. Natomiast projektanci działający na zlecenie firmy właśnie 

Lidl mają pewne sugestie wskazówki od Generalnej Dyrekcji, która znajduje się w 

sąsiedztwie. 

Generalna Dyrekcja tak jak wskazałem w informacje spraw między sesjami wskazała 

zastępcy dyrektora tego oddziału, że oczekują rozwiązania kompleksowego i pod tym może 

się ukryć bardzo wiele. Jest kwestia jakby tego jak oni się na to zapatrują czy to mieści się w 

ich zasobach finansowych czy taką kompleksowość może zrealizować czy nie wydaje mi się 

że raczej myślał o mniejszym zasięgu po prostu przebudowy tego zjazdu bo wiem z tej 

pierwszej rozmowy pomiędzy gminą a samym inwestorem że przewidywał oprócz środków 

finansowych na budowę pawilonu również środki finansowe na przebudowę zjazdu, ale tak 

jak powiedziałem jeżeli Generalna Dyrekcja zacznie wymagać w ramach przebudowy tego 

zjazdu kompleksowości polegającej na wybudowaniu obok nowej drogi likwidacji zjazdu 

budowy nowego zjazdu i tak dalej może się okazać że to będą rzeczy które zblokują. 

-p. Magdalena Kilkowska - bez przebudowy tego wjazdu i zjazdu raczej na tej drodze 

krajowej w tym miejscu to powstanie sklepu o tej powierzchni spowoduje niebezpieczeństwo 

i trochę korki. Dobrze wiemy jak ciężko wyjechać i wjechać na drogę krajową tutaj też bym 

ze swojej strony prosiła o informowanie nas jako radnych jak te prace tam postępują i 

rzeczywiście jak to ma faktycznie wyglądać. Może się okazać że sklep powstanie ale 

niekoniecznie wcale jakby dobrym rozwiązaniem komunikacyjnym dla wszystkich 

mieszkańców którzy korzystają z tej drogi. 



 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy Dywity – Oczywiście gdyby taki był scenariusz, że 

powstaje sam pawilon bez przebudowy tego zjazdu to nie jest najlepsze rozwiązanie, bo 

rzeczywiście może to spowodować różne utrudnienia. Natomiast z tego co wiemy to wstępne 

uzgodnienia  inwestor miał z dyrekcją,  chodziło tam uzgodnienie prawoskrętu czyli 

właściwie tylko wyjazd na prawą stronę w kierunku Dywit i to było akceptowane jeżeli 

chodzi o inwestora.  Byłoby to uciążliwe dla osób, które by chciały jadąc od Dywit skręcić w 

lewo bo nie byłoby takiej możliwości, ale okazało się że mimo pewnych uzgodnień projektant 

działający na zlecenie właśnie firmy pojawiły się nagle nowe koncepcję i nowe rozwiązania 

pod hasłem kompleksowości.   

 

Przewodnicząca zamknęła XXVI/21 sesję Rady Gminy Dywity. 
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